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Predmet:         Izvješće predsjednika  

Hrvatske komore inženjera elektrotehnike 

o radu HKIE 

od 01. siječnja 2015. do 31. prosinca 2015. godine 

 
 

U ovom izvješću dat je pregled aktivnosti i događanja o radu Hrvatske komore inženjera 
elektrotehnike u navedenom razdoblju od 01.01.2015.godine do 31.12.2015.godine. 

 
 

ODRŽANE SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA HKIE  
u razdoblju za koje se podnosi izvješće 

 
1. 09/15 sjednica održana je 30.01 i 31.01.2015. godine u Fužinama u hotelu „Bitoraj“ 
2. 10/15 sjednica održana je 12.ožujka 2015. godine u Zagrebu u prostorijama HKIE 
3.   11/15 sjednica održana je 09.travnja 2015. godine u Zagrebu u prostorijama HKIE 

            4.   12/15 sjednica održana je 08.svibnja 2015. godine u Vukovaru  
            5.   13/15 sjednica održana je 02.srpnja 2015. godine u Zagrebu u prostorijama HKIE 
            6.   14/15 sjednica održana je 03.rujna 2015. godine u Zagrebu u prostorijama HKIE 
            7.   15/15 sjednica održana je 13.listopada 2015. godine u Zagrebu u prostorijama HKIE 
            8.   16/15 sjednica održana je 05.studenog 2015. godine u Zagrebu u prostorijama HKIE 
            9.   17/15 sjednica održana je 01.prosinca 2015. godine u Zagrebu u  prostorijama HKIE 
           10.  18/15 sjednica održana je 22.prosinca 2015. godine u Zagrebu u  prostorijama HKIE 

 
 

ODRŽANE SJEDNICE VIJEĆA KOMORE u 2015. godini 
 

Vijeće Komore sačinjavaju predsjednici Vijeća područnih odbora i to: 
 

 Željka Anušić, predsjednica Vijeća PO Zagreb 

 Zdravko Bašić, predsjednik Vijeća PO Split 

 Krunoslav Novak, predsjednik Vijeća PO Varaždin 

 Damir Mijački, predsjednik Vijeća PO Osijek, i 
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 Boris Ožanić, predsjednik Vijeća PO Rijeka 
 

03/15 Sjednica Vijeća Komore održana je 10.02.2015. godine u Zagrebu. 
Razmatrana aktualna problematika struke i pripreme stručnih seminara za 2015. 
04/15 Sjednica Vijeća Komore održana je 27.11.2015. godine u Zagrebu 
Razmatrana aktualna problematika Komore i priprema novih akata (Statut HKIE). 

 

TAJNIŠTVO KOMORE 
 

Tajništvo HKIE je poslove pravovaljano odrađivalo, te su se uz tekuće poslove rješavali i poslovi 
vezani za prilagodbu novoj zakonskoj regulativi. 
 
Na temelju promjena u zakonskoj regulativi vezanih za prostorno uređenje i gradnju, te u zakonskoj 
regulativi vezanoj za regulirane profesije i priznavanje istih od strane nadležnih tijela, tajništvo 
Komore je u 2015. napravilo normativno usklađenje za provedbu: 
 

1. Zakona o komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i prostornom uređenju 
 

2. Zakona o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje 
 

3. Zakona o reguliranim profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija 
 
Tajništvo Komore obavlja stručne, administrativne i pravne poslove, te vodi redovito i tekuće 
poslovanje Komore. 
 
U tajništvu Komore rade četiri zaposlena: glavni tajnik, stručni suradnik za poslove članstva, stručni 
suradnik za opće poslove i poslove stručnog usavršavanja, administrativni referent za poslove 
pismohrane i arhive. 
 
Svi djelatnici tajništva poštivali su uredovno vrijeme Komore, kao i sve odluke koje je donijela 
Skupština, Upravni odbor, Nadzorni odbor i predsjednik Komore. 
 
Poslovi koji su povjereni djelatnicima tajništva napravljeni su uglavnom pravovremeno bez obzira na 
preopterećenost poslom djelatnika Tajništva.  
 
Obzirom na preopterećenost djelatnika tajništva predlažem da se prema sistematizaciji planira 
zapošljavanje tajnika komore. 
  
Svi djelatnici Komore zaslužuju dobru ocjenu u obavljanju svojih poslova prema opisu radnih mjesta 
u sistematizaciji, te i ostalih poslova koji su im povjereni. 

 
 

ODRŽANE SJEDNICE SKUPŠTINE HKIE u 2015. godini 
 

- 04. redovita Skupština HKIE održana je 24.04.2015. godine u Zagrebu 
- 05. redovita Skupština HKIE održana je 17.12.2015. godine u Zagrebu 

 
Na 04. redovitoj Skupštini HKIE smo usvojili izvješće o radu HKIE i izvješće o financijskom 
poslovanju u 2014.godini. Također je usvojeno izvješće Nadzornog odbora Komore o nadzoru nad 
financijskim poslovanjem HKIE za 2014.godinu. 
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Na 05.redovitoj Skupštini HKIE smo donijeli planove rada i planove prihoda i rashoda  za 
2016.godinu.  
 

ODBORI I POVJERENSTVA 
               

POVJERENSTVO ZA TRAJNO STRUČNO USAVRŠAVANJE 
 

Povjerenstvo za trajno stručno usavršavanje radilo je u sljedećem sastavu: 

Mario Karin, Mirko Pupić, Sanja Vinter, Mirko Čukljek i Darko Kompari. 
 
Povjerenstvo za trajno stručno usavršavanje provodilo je Program stručnog usavršavanja Hrvatske  
komore inženjera elektrotehnike za razdoblje 01.01.2015. – 31.12.2015. godine te su održana  
sljedeća predavanja:  
 
 

1. Pogon distribucijskog sustava, HO CIRED 
 

   Zagreb, 12.03.2015.                           8  bodova                     9 polaznika 
 

2. Kako napisati poglavlje Osiguranje kvalitete u projektima, Iskustva energetskog 
certificiranja – prilagodba propisima i javnim natječajima energetske 
učinkovitosti, HKIE  

 
  Zagreb, 16.04.2015.                             8 bodova                       31 polaznika 
  Varaždin, 23.04.2015.                          8 bodova                      30 polaznika   
  Osijek, 07.05.2015.                              8 bodova                      20 polaznika   
    

3. Svjetlovodne pristupne mreže – planiranje i projektiranje, HKIE 
 

   Rijeka, 17.04.2015.                             6 bodova                        32 polaznika      
 

4. Geodezija i prostorni informacijski sustavi u praksi ovlaštenog inženjera 
elektrotehnike,  HKIE 

 
   Rijeka, 15.05.2015.                                4 boda                          31 polaznika 
 

5. Kako napisati poglavlje Osiguranje kvalitete u projektima, Pametna kuća u 
lokalnom okruženju, HKIE  

 
   Split, 22.05.2015.                          8 bodova                               12 polaznika 
 

6. Sustavi nosača kabela i sustavi podnih instalacija, OBO BETTERMANN 

 
   Zadar, 30.06.2015.                                2 boda                            12 polaznika 
   Dubrovnik, 01.07.2015.                         2 boda                              9 polaznika 
   Osijek, 05.11.2015.                               2 boda                            22 polaznika 
   Split, 04.12.2015.                                  2 boda                            28 polaznika                  
 

7. 8. Dani inženjera elektrotehnike, HKIE 

 
   Zadar, 24. – 26.9.2015.              22 (6TR) bodova                       343 polaznika 
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8. Smart City – Održivi razvoj gradova, HO CIRED 
 
   Zagreb, 01.10.2015.                             8 bodova                               8 polaznika 
 

9. 12. Savjetovanje  HRO CIGRE  

 
Šibenik, 08.-11.11.2015.                   20 bodova                                 145 polaznika 

 
 

Programu stručnog usavršavanja Hrvatske komore inženjera elektrotehnike za razdoblje 
01.01.2015. - 31.12.2015. godine prisustvovalo je ukupno 732  polaznika.   

 

POVJERENSTVO ZA ZAKONODAVSTVO 
 I SURADNJU SA MINISTARSTVIMA 

 

Povjerenstvo za zakonodavstvo i suradnju s ministarstvima nije se sastajalo u 2015. nego se rad 
povjerenstva odvijao putem elektroničke pošte i to se pokazalo dosta zadovoljavajuće, jer se na taj 
način može brzo izmijeniti informacija te donijeti zaključci. 
Povjerenstvo je aktivno sudjelovalo u davanju mišljenja za slijedeće Zakone, a čiji su upiti dolazili iz 
nadležnog Ministarstva graditeljstva i prostornog uređenja: 
 

1. Zakon o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje, 
2. Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i prostornom uređenju 

 
Nakon donošenja gore navedenih zakona Povjerenstvo nije ništa radilo, a sve iz razloga što je 
Upravni odbor HKIE donio odluku da mišljenje istog nije potrebno prilikom donošenja Statuta HKIE i 
pravilnika koji su usvajani na tijelima HKIE. 
Mišljenja sam da Povjerenstvo treba raspustiti ili ga aktivirati, a sve prema odredbama Statuta HKIE. 
Ako se Povjerenstvo ponovno aktivira treba ga smanjiti, jer pojedini članovi nisu voljni raditi te se 
nisu nikad oglasili, ni usmeno ni putem elektroničke pošte. 

 
POVJERENSTVO ZA PITANJA STRUKE 

 

Povjerenstvo za pitanja struke sastaje se po potrebi i obrađuje predmete na zahtijev: 
 
o na dokumentaciju i predmete koje za ocjenu predloži Upravni odbor Komore. 

  
o na zahtjev trećih osoba ako je riječ o zaštiti javnog interesa, za potrebe sudskih postupaka ili 

arbitražnog postupka.  
 

o na zahtjev stegovnog tužitelja u slučajevima kada je protiv člana predloženo pokretanje 
stegovnog postupka  

 
Budući takvih zahtijeva nije bilo, Povjerenstvo za pitanja struke u 2015 god. je održalo 2 sastanka na 
kojima se raspravljalo o općim pitanjima struke i promjenama u tehničkoj regulative vezanoj za 
elektrotehničku struku. 
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POVJERENSTVO ZA MEĐUNARODNU SURADNJU 
 

U 2015. godini je u okviru međunarodne suradnje organizirano prisustvo članova Povjerenstva i 
Upravnog odbora na slijedećim skupovima:  
 
4. međunarodni kongres Dani inženjera strojarstva 
 
U organizaciji Hrvatske komore inženjera strojarstva održan je 4. međunarodni kongres Dani 
inženjera strojarstva u Vodicama, Hotel Olympia od 25. do 27. ožujka 2015. godine.  
Kongres je uz ugledne pozvane goste, predavače, autore radova i proizvođače strojarske opreme 
okupio 300 sudionika iz Hrvatske, Austrije, Slovenije, Njemačke, Srbije, Crne Gore i Makedonije. 
Kongres je otvorila dr.sc. Borka Bobovac, pomoćnica ministrice graditeljstva i prostornoga uređenja.  
Na kongresu su obrađivane sljedeće teme: 
 

1. Zakonska regulativa RH i EU i uvjeti rada ovlaštenih inženjera u zemljama u okruženju  
2. Energetska učinkovitost u zgradarstvu i industriji, financijski modeli potpore  
3. Energetska i procesna postrojenja  
4. Zaštita okoliša  
5. Strojarske konstrukcije  

 
 
Sastanak IIRS (INŽENJERSKA INICIJATIVA ZA REGIONALNU SURADNJU) u Ljubljani 
 

Na poziv predsjednika Hrvatske komore inženjera građevinarstva g. Zvonimira Severa dana 
11.04.2015. godine predsjednik Hrvatske komore inženjera elektrotehnike g. Željko Matić je 
prisustvovao sastanku Inženjerske inicijative za regionalnu suradnju (IIRS) u Ljubljani.  
Na sastanku su bile prisutne delegacije inženjerskih komora Makedonije, Crne Gore, Srbije, 
Slovenije i Hrvatske. Hrvatsku delegaciju su predstavljali predstavnici Hrvatske komore inženjera 
građevinarstva.  
Inženjerska inicijativa za regionalnu suradnju je osnovana 30.10.2012. godine u Podgorici i 
konstituirana je od 5 inženjerskih komora: Hrvatske, Crne Gore, Slovenije, Srbije i Makedonije. 
Za predsjednika IIRS je izabran g. Mirko Orešković, član Hrvatske komore inženjera građevinarstva. 
Na sastanku održanom u Skoplju 17.05.2014. godine Inženjerskoj inicijativi za regionalnu suradnju 
se priključila i komora Bugarske. 
Inženjerska inicijativa za regionalnu suradnju osnovana je s ciljem harmoniziranja zakona, 
obrazovanja, te javne nabave. Na sastancima IIRS-a poseban naglasak će se dati odnosima 
komora s vladajućim strukturama koja bi eventualno rezultirala deklaracijom o ingerencijama 
komora u odnosu na društveno dobro. 
Konstituirano je 6 projektnih timova koji se bave konkretnom problematikom: 
 

1. Unapređenje interesa ovlaštenih arhitekata i ovlaštenih inženjera  
2. Harmonizacija zakona i implementacija prava  
3. Unapređenje postupaka javne nabave s ciljem donošenja smjernica za javnu nabavu 

inženjerskih usluga  
4. Priznavanje obrazovanja i valorizacija ovlaštenja  
5. Formiranje regionalne vrijednosti inženjerskih usluga  
6. Odnos kvalitete i tržišne vrijednosti ponuđene i izvršene inženjerske usluge  

 
Na sastanku su analizirani rezultati svih projektnih timova. Konstatirano je da se nije otišlo daleko 
oko pripreme zaključaka o realizaciji projekata. 
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Na kraju je zaključeno da Hrvatska komora inženjera elektrotehnike pošalje zahtjev IIRS-u kako bi 
na sljedećem sastanku bila i zvanično primljena u IIRS kao dio delegacije strukovnih komora 
Hrvatske. 
Tijekom boravka u Ljubljani obavljen je niz razgovora s delegacijama drugih komora. 
 
Sastanak s delegacijom iz Crne Gore 
  
U utorak, 28.04.2015.godine u prostoru HKIE u Zagrebu održan je sastanak delegacije HKIE na čelu 
s predsjednikom Komore g. Željkom Matićem i delegacije iz Ministarstva održivog razvoja i turizma 
Crne Gore i Inženjerske komore Crne Gore, koju je predvodio Danilo Gvozdenović, generalni 
direktor Direktorata za građevinarstvo.  
Na sastanku se razgovaralo o uvjetima koje trebaju ispunjavati strani državljani kako bi obavljali 
poslove projektiranja i izvođenja radova u Republici Hrvatskoj. Dogovorena je daljnja suradnja u cilju 
razmjene iskustava u implementaciji zakonskih rješenja, te povezivanja inženjerskih struka. 
 
23. međunarodni skup CIRED 2015. u Lyonu 
  

U kongresnom centru Cité internationale  u Lyonu u razdoblju od 15. do 18. lipnja 2015. održan je 
23. međunarodni skup CIRED. Predavanja su održana kroz šest standardnih sekcija, s temama o 
komponentama elektroenergetskog sustava, kvaliteti električne energije, upravljanju i zaštiti, 
distribuiranim izvorima električne energije, projektiranju distribucijskih sustava električne energije, te 
o tržištu električne energije. Naglasak je stavljen na Smart city aplikacije i na digitalizaciju 
distribucijskih sustava. Skupu je prisustvovalo 1287 sudionika. 
  
Organizirana je tehnička izložba s 120 izlagača, koju je dodatno posjetilo cca 550 posjetitelja. 
Također je organizirana i izložba radova s pripadajućim prezentacijama i diskusijama. Skupu su 
prisustvovali predstavnici iz 60-tak zemalja, uključujući  sudionike iz HEP, KONČAR i strukovnih 
udruga iz Hrvatske. 
 
Međunarodna suradnja na 8. Danima inženjera elektrotehnike u Zadru 2015. 
 
U sklopu 8. Dana inženjera elektrotehnike koji su održani u Zadru od 24. do 26. rujna 2015. u 
organizaciji Povjerenstva za međunarodnu suradnju HKIE održan je i sastanak s predstavnicima 
inženjerskih komora susjednih zemalja.  
Skupu su prisustvovali gosti iz Crne Gore, Makedonije i Slovenije. 
Na sastanku koji je održan u petak, 25. rujna 2015. raspravljalo se o novim zakonima u vezi 
obavljanja poslova inženjera elektrotehnike, o uređenju i funkcioniranju komora, o regionalnoj 
suradnji inženjera na razini elektro struke, te o suradnji na području stručnog usavršavanja.  
Na 8. Danima inženjera elektrotehnike u Zadru 2015. sudjelovali su predstavnici slijedećih 
inženjerskih komora iz našeg okruženja: 
Crna Gora: Ratko Vujović – predsjednik NO strukovne komore elektro inženjera Inženjerske komore 
Crne Gore 
Makedonija: Vladko Todorovski – član Nadzornog odbora Komore na ovlasteni arhitekti i ovlasteni 
inženeri na Makedonija i član Odbora za elektrotehniku 
Slovenija: Andrej Kosmačin – član UO Matične sekcije elektroinženjera Inženirske zbornice 
Slovenije (IZS) 
Hrvatska: Željko Matić – predsjednik HKIE Miljenko Rodek - predsjednik MO 8. DIE Zadar Olga 
Štajdohar-Pađen – član MO 8. DIE Zadar Boris Vranešević – član MO 8. DIE Zadar Amela Čizmar – 
glavna tajnica HKIE Maja Dubravec Lazić – stručni suradnik za poslove članstva 
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12. savjetovanja BH K CIGRÉ održano u Neumu, 04.-08.10.2015. 
  

Bosanskohercegovački komitet Međunarodnog vijeća za velike električne sisteme - BH K CIGRÉ 
organizirao je 12. savjetovanje, koje je održano u Neumu, od 4. do 8. listopada 2015. godine.  
Hrvatsku komoru inženjera elektrotehnike u svojstvu gosta predstavljali su predsjednik HKIE Željko 
Matić, dipl.ing.el. i član upravnog odbora HKIE Živko Radović, dipl.ing.el., koji su na skupu održali 
nekoliko sastanaka s predstavnicima iz Bosne i Hercegovine, Hrvatske i Srbije. Bilo je kvalitetnih 
predavanja i prezentacija, a naročito je bilo kvalitetno predavanje predstavnika Elektrotehničkog 
fakulteta iz Novog Sada na temu inteligentnog upravljanja elektroenergetskim sustavima u 
gradovima, čiji su predstavnici izrazili želju da slično izlaganje naprave na skupu koji će organizirati 
Hrvatska komora inženjera elektrotehnike. 
 
Regionalni dani inženirjev 2015 u Ptuju 

 
U Ptuju su 22. listopada ove godine održani "Regionalni dani inženirjev". Skup je organizirala 
Inženirska zbornica Slovenije i imao je svečani karakter - dodjela nagrada članovima IZS. Skupu su 
prisustvovali predstavnici HKIE, te se razgovaralo o mogućnostima učlanjenja HKIE u ECEC, i o 
nastavku suradnje s Matičnom sekcijom elektroinženjera IZS. 
 
12. savjetovanje HRO CIGRE Šibenik, 08. – 11. 11. 2015. 

 
U Šibeniku je od 8. do 11. studenog 2015. održano 12. savjetovanje HRO CIGRE. Skup je održan u 
Solaris Beach Resortu, a prisustvovalo je blizu 700 sudionika. 
Pokrovitelji savjetovanja su bili Hrvatska predsjednica, Ministarstvo gospodarstva, Šibensko-kninska 
županija i Grad Šibenik. Uz mnoštvo sponzora iz elektroenergetske djelatnosti organizirana je i 
prezentacija izlagača. Impozantni broj referata potvrdio je profesionalnost savjetovanja i veliki posao 
koji je odradio organizacijski odbor. U sklopu savjetovanja organiziran je tehnički posjet 
hidroelektrani Miljacka. 
 
HKIE primljena u Inženjersku inicijativu za regionalnu suradnju (IIRS)  

 
Na  sjednici Inženjerske inicijative za regionalnu suradnju (IIRS) održanoj u Sofiji u organizaciji 
Inženjerske zbornice Bugarske (KIIP) 23 i 24. 10. 2015. prihvaćen je zahtjev HKIE za prijem u 
članstvo IIRS. HKIE će prihvatiti sva prava i obveze koje donosi članstvo jer smatra da je 
inženjersko udruživanje na razini regije bitno i da daje mogućnost razmjene informacija i rada na 
zajedničkim projektima.  
 

ODBOR ZA UPIS 
 
Odbor za upis u sastavu Željko Matić, predsjednik, te članovi: Smiljka Mamula, dipl.ing.el.; Damir 
Miljački, dipl.ing.el.; Mirko Pupić, dipl.ing.el.; Boris Vranešević, dipl.ing.el.; je tijekom 2015. godine 
održao 11 sjednica (01/2015.-12/2015.) 
Izdano je 82 rješenja o upisu u Imenik ovlaštenih inženjera elektrotehnike, 49 rješenje o upisu u 
Imenik vježbenika, 37 rješenja o ispisu, 4 rješenja o otvaranju samostalnog ureda, 6 rješenja o 
zatvaranju samostalnog ureda, 50 rješenja o mirovanju članstva, te 13 rješenja o povremenom ili 
privremenom obavljanju poslova regulirane profesije elektrotehničke struke stranim ovlaštenim 
osobama. Poslano je 57 dopisa (tražene dopune zahtjeva, poslana tumačenja i sl.). 
Razmatrani su i zahtjevi, molbe, upiti, članova i kandidata po drugim osnovama prema donjem 
prikazu, sveukupno 324 predmeta.  
Na sjednicama su razmatrana i druga pitanja iz djelokruga rada Odbora za upis.  
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ODBOR ZA PRIZNAVANJE INOZEMNIH STRUČNIH KVALIFIKACIJA  
 
Tijekom 2015. godine održane su 3 sjednice. Predsjednik odbora je Miroslav Krepela, dipl.ing.el, a 
članovi doc.dr.sc. Srđan Skok i mr.sc. Davor Petranović, dipl.ing.el.. 
Na sjednicama su razmatrani i riješavani potpuni zahtjevi za priznavanje inozemnih stručnih 
kvalifikacija u svrhu povremenog/privremenog obavljanja poslova projektiranja i/ili stručnog nadzora 
građenja u svojstvu odgovorne osobe u RH. 
U 2015. godini Odbor za priznavanje inozemnih stručnih kvalifikacija priznalo je 4 inozemne 
stručne kvalifikacije u svrhu povremenog/privremenog obavljanja poslova projektiranja i/ili 

stručnog nadzora građenja u svojstvu odgovorne osobe elektrotehničke struke u RH. 
 

POVJERENSTVO ZA FINANCIJE 
 

Povjerenstvo za financije tijekom cijele godine je pratilo prihode i rashode u Komori i jednom 
mjesečno u pisanom obliku izvještavalo Upravni odbor. 
Spomenuto izvješće sadrži sve stavke iz kontnog plana kao i postotak njihovog trošenja u odnosu 
na doneseni plan. Upravni odbor je dobijao i detaljna obrazloženja za pojedine stavke iz financijskog 
izvješća na osnovu pojedinih upita. 
Povjerenstvo za financije se sastajalo tri puta; kada se donosio plan za narednu godinu, kada se 
podnosilo financijsko izvješće za prethodnu godinu i kada se vršila preraspodjela sredstava tijekom 
godine. 
Osim navedenog Predsjednik povjerenstva tijekom cijele godine je surađivao i kontrolirao rad osobe 
koja vodi knjigovodstvene i računovodstvene poslove i sudjelovao u radu Nadzornog odbora. 

 

POVJERENSTVO ZA NADZOR NAD RADOM ČLANOVA KOMORE 
 

U 2015. godini Povjerenstvo za nadzor nad radom pripremio je prijedlog izmjena i dopuna Pravilnika 

o nadzoru nad radom članova, kao i potrebne prateće priloge zapisnik, nalog, upitnik i plan nadzora.  

Isti nisu prihvaćeni od strane UO HKIE, zbog moguće diskriminacije članova, te je dogovoreno da se 

prije provođenja nadzora trebaju preciznije utvrditi kriteriji, metodologije i smjernice nadzora.  

Sukladno navedenom, kao i zbog činjenice da je od 25.07.2015. na snazi Zakon o poslovima i 

djelatnostima prostornog uređenja i gradnje i Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u 

graditeljstvu i prostornom uređenju, Povjerenstvo je radilo na novom prijedlogu izmjena i dopuna 

Pravilnika o nadzoru nad radom članova, koji nije išao na Skupštinu.   

 
 

INTERNETSKA STRANICA I GLASILO KOMORE 
 

Povjerenstvo za internetsku stranicu i Glasilo Komore sastaje se svaki mjesec. Održano je desetak 
sastanka, objavljeno je jedanaest newslettera koji su poslani članovima, te razne vijesti i informac ije. 
U izradi vijesti i uređivanju  informacija sudjeluje administrativna služba Komore. 
 
Povjerenstvo je u proteklom razdoblju ažuriralo i objavljivalo slijedeće sadržaje na internetskoj 
stranici: 
 

 Najave, vijesti, newsletter 

 Ankete, upiti članova 
 
Na stranici se također nalaze obrasci i drugi dokumenti koji olakšavaju komunikaciju članova prema 
Komori. 
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Aktivnosti Povjerenstva u 2015. godini  
 

 Izmijenjen je sastav Povjerenstva za internetsku stranicu Komore koje radi u sastavu: 
 
1. mr.sc. Miljenko Rodek, dipl.ing.el. – glavni urednik internetske stranice 
2. Mirko Pupić, dipl.ing.el. – glavni urednik Glasila Komore 
3. Saša Mihić, mag.ing.el. - član 
4. Marko Sikirica, mag.ing.el. - član 
5. Sanja Vinter, dipl.ing.el. – član 
 

 Dogovoreno je kontinuirano ažuriranje dijela stranice koje se odnosi na važeće zakone i 
propise 

 Otvorena su anketa o DIE i o izradi Uputa za projektiranje 

 Dopunjene su sve arhive 

 Na internetskoj stranici su objavljene sve informacije vezane za DIE 2015. u Zadru, a 
također je pripremljen i poseban newsletter s pozivom svim članovima neposredno prije 
početka kongresa. 

 Sadržaj stranice se redovito obnavlja i dorađuje kako bi stranica bila preglednija, a sadržaji 
dostupniji članovima 

 
Suradnja s tvrtkom SAGUARO 

 
Povjerenstvo kontinuirano surađuje s tvrtkom SAGUARO, koja dorađuje, programira i unapređuje 
sadržaj stranice. 
 
Glasilo Komore 
 

U 2015. godini smo izdali 6. broj Glasila Hrvatske komore inženjera elektrotehnike. I u ovom broju 
smo upoznali članstvo s radom i postignutim rezultatima HKIE-a.  Tako smo donijeli obavijestii o 
najvažnijim događajima u Komori, aktivnostima odbora i povjerenstava, radu područnih odbora te 
radu Skupštine HKIE-a. Dio stranica glasila zauzimaju izdvojene teme s naglaskom na izradu 
preporuka i uputa za projektiranje i stručni nadzor i osvrt na izašle nove zakone.  
U zadnjem poglavlju predstavljene su službene objave HKIE-a u 2015.godini. 
Dio stranica Glasila zauzima i zakonska regulativa. Također su u zadnjem poglavlju predstavljeni su 
imenici HKIE koji obuhvaćaju popis članova u razdoblju od siječnja do prosinca 2015.godine. 
Na inernetskoj stranici Komore Glasilo je objavljeno u pdf formatu tako da ga mogu pročitati svi 
zainteresirani (ne samo članovi). 

 

DANI INŽENJERA ELEKTROTEHNIKE ZADAR 2015. 
 

Nakon uspješno održanih 7.DIE, iako je van snage stavljeno vrednovanje bodova od strane 
resornog ministarstva MGIPU, te posjećenosti našeg tradicionalnog skupa s respektabilnih 371 
polaznikom prošle godine, pristupili smo s jednakim pozitivnim nastojanjima da još uspješnije 
organiziramo i ovogodišnje 8.DIE. 
 
 Na 8.DIE sudjelovalo je 343 polaznika s plaćenom kotizacijom, što je neznatno manji broj od 
prošlogodišnjeg broja. Naša odluka, prije nekoliko godina, da skup otvorimo i ostalim kolegama i 
promjenimo naziv s DOIE u DIE pokazala se dalekovidnom, jer je ove godine nova zakonska 
regulativa MGIPU definirala sve komore u graditeljstvu kao cehovska udruženja, ne samo 
projektanata i nadzornih inženjera već i izvođača i inženjera i voditelja gradilišta. Također teme i 
okrugli stolovi vezani za energetsko certificiranje sigurno su doprinijeli i dolasku određenog broja 
kolega koji se intenzivno bave i ovom djelatnošću. Možemo slobodno reći da su i ove godine DIE 
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prepoznati kao skup koji elektrotehničkoj struci daje puno i u stručnom, ali i u socijalnom društvenom 
smislu i to broj sudionika i ove godine potvrđuje. To nam daje za pravo da i buduće DIE baziramo na 
potencijalnom broju od 300 do 350 sudionika, a pridruživanje kolega inženjera voditelja građenja i 
voditelja radova može taj broj još i povećati. Također obvezu Komore da provodi trajno stručno 
usavršavanje i vodi evidenciju i javno ju objavljiuje za svoje članove, iako neće ubuduće postojati 
obveza „skupljanja“ bodova, na ovaj način, kroz kvalitetnu organizaciju DIE Komora može vrlo 
uspješno ispuniti. 
 
Osim uspješnih predavanja organizirali smo i dva okrugla stola. Prvi je organiziran pod 
pokroviteljstvom MGIPU i uvodno izlaganje dala je pomoćnica ministrice dr.sc. Borka Bobovec, 
dipl.ing. arh., uz moderiranje predsjednika Komore Željka Matića, dipl.ing.el. i člana UO Živka 
Radovića, dipl.ing.el. Tema okruglog stola bila je upravo nova zakonska regulativa vezana za 
djelovanje Komore i građevinske struke u cjelini, te je nakon izlaganja pomoćnice ministrice vođena 
vrlo konstruktivna diskusija te je veliki broj prisutnih kolega dobio tražene odgovore. 
 
Drugi okrugli stol je bio sastavljen od dva dijela. U prvom dijelu predsjednik Matić je dao kratki uvod 
o procesu donošenja uputa za projektiranje, stručni nadzor i energetsko certificiranje koje su u tijeku 
izrade i veliki broj bi trebao biti gotov do kraja godine. Nakon uvoda kratak pregled uputa za NN dao 
je kolega Damir MIljački, dipl.ing.el., predsjednik PO Osijek i kolega mr.sc.Ernst Mihalek, dipl.ing.el. 
za područje zaštite od djelovanja munje na građevine. U drugom dijelu ovoga okruglog stola kolega 
Lučijano Raspor, dipl.ing.str. dao je informacije o najnovijim smjernicama MGIPU vezanim za 
energetsko certificiranje i prelazak na izračune energetskih razreda prema utrošku primarne energije 
dok je predsjednik OO Darko Angebrandt, dipl.ing.el. informirao kolege o najnovijim smjernicama 
MINGO i CEI-a vezanim za pripremu pravilnika i metodologije projektiranja i energetskih pregleda 
javne rasvjete, koja je odlukom Vlade RH prešla iz MGIPU u MINGO. U ovaj dio okruglog stola 
uključio se i kolega Damir Tomić, dipl.ing.el., voditelj projekata FZOEU te također dao nove 
smjernice Fonda, koje su u pripremi za slijedeću godinu, a odnose se na projekte javne rasvjete koje 
će sufinancirati Fond. I ovaj okrugli stol završen je konstruktivnom diskusijom prisutnih kolega. 
 
Međunarodni odbor (MO) formiran prošle godine i ove godine je ispunio naša očekivanja. Uz veliki 

angažman kolege mr.sc. Miljenka Rodeka, dipl.ing.el. i naših „domaćih“ članova MO 8.DIE kao i 
naše tajnice MO Maje Dubravec Lazić,  i ove godine smo okupili predstavnike inženjerskih komora 
Slovenije, Crne Gore i Makedonije, dok su nažalost i ove godine kolege iz Bosne i Hercegovine 
izostali, a i kolege iz Srbije zbog njihovih unutarnjih problema. Osim prisustvovanja skupu MO je 
pridonio da imamo i određeni broj predavača i sudionika iz zemalja u okruženju, pa smo tako imali 
predavanje kolege Todorovskog iz Makedonije i kolege Korent iz Slovenije. Tijekom skupa održan je 
i sastanak MO kao i Povjerenstva za međunarodnu suradnju na kojemu su definirani određeni 
zadaci i ciljevi vezani za buduće internacionalno povezivanja i djelovanje.  
 
Stručni odbor (SO) je i ove godine okupio, uz članove UO i druge zainteresirane kolege. 

Zahvaljujući predsjedniku SO kolegi Mariju Karinu, dipl.ing.el. i svim članovima SO odrađen je 
iznimno zahtjevan posao i odabrano je i lektorirano 23 stručna rada (3 više nego prošle godine)  za 
zbornik i predavanja. Osim ovih stručnih predavanja imali smo i dva komercijalna, tako da je ukupan 
broj predavanja bio 25. Ponovno su bila zastupljena gotovo sva područja rada naših članova, a 
dobra popunjenost dvorane za gotovo sva predavanja jasno govori o kvaliteti izbora i predavanja ali 
i predavača. Ove godine smo imali čak četiri gosta predavača, kolegu prof.dr.sc. Davora Škrleca, 
dipl.ing.el. našeg EU parlamentarca, Damira Karavidivića, dipl.ing.el. koji je dostavio rad ali ga je 
bolest spriječila da održi iznimno interesantno predavanje, kolegu Vladka Todorovskog, dipl.ing.el. iz 
Makedonije i Damira Tomića, dipl.ing.el. ispred FZOEU. 
 
Sama organizacija predavanja, prezentacije, tehnička podrška, moderatori iz sastava SO ali i ostalih 
odbora skupa bila je bez većih primjedbi uz neke informatičke novosti koje je upriličio naš Predrag 
Milinković i s takvim unapređenima treba nastaviti i dalje.  
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Jedina primjedba u ovom dijelu odnosi se na tehničku opremu kongresne dvorane hotela 
DONAT, koja očito više ne može pratiti naš tehnološki nivo predavanja i prezentacija. 
 
Poster sekciju smo imali i ove godine, ali nažalost sa samo tri prikazana rada tako da nismo 
organizirali anketu i dodjelu nagrada i moram reči da je to po meni jedini segment u kojemu smo ove 
godine zakazali. Iako su se naš kolega Natko Vučković, dipl.ing.el. i naša tajnica Renata Basara 
trudili da animiraju kolege i u nekoliko navrata slali obavijesti za poster sekciju veći odaziv kolega je 
izostao.  
 
U svakom slučaju odrađen je i ove godine značajan posao na pripremi svih stručnih radova i ovom 
prilikom se zahvaljujemo svim članovima SO i svim mentorima na uloženom iznimnom trudu da u 
stručnom pogledu i ovi 8.DIE u potpunosti uspiju.  
 
S medijskom agencijom i g-đom. Romanom Pleša dogovorili smo niz aktivnosti. Organizirali smo 
objavu za medije, a neposredno pred svečano otvaranje 24.09. u 9.30 održana je konferencija za 
tisak na kojoj su bili prisutan predsjednik Matić, predsjednik MO Rodek i predsjednik OO 
Angebrandt. Teme konferencije bile su: Komora u svjetlu novih zakonskih promjena, Međunarodna 
suradnja i osvrt na dosadašnje DIE. Osim nas, ako predstavnika HKIE ove godine smo imali čast na 
našoj tiskovnoj konferenciji ugostiti i našu resornu ministricu gđu Anku Mrak Taritaš koja je na 

konferenciji za tisak također dala osvrt na novu zakonsku regulativu te odgovarala na pitanja 
novinara. Navedene teme i sudjelovanje ministrice Taritaš izazvalo je poseban interes javnosti te je i 
i na taj način promoviralo rad i djelovanje HKIE, što i je konačni cilj ovakvih konferencija.  
 
Uz ministricu Mrak Taritaš uključili smo i ministra Vrdoljaka te sve dekane elektrotehničkih fakulteta 
u RH u Počasni odbor (PO) kojega smo ove godine prvi puta ustrojili, te i na taj način dali određeni 
viši značaj skupu i promovirali HKIE. 
 
Dakako uz pokroviteljstva naših resornih ministarstva te Zadarske županije i Grada Zadra imali smo 
ponovno ove godine i pokroviteljstvo najviše razine – predsjednicu RH gđu Kolindu Grabar 
Kitarović. 
 

PREPORUKE I UPUTE ZA PROJEKTIRANJE I NADZOR 
 
Odlukom Upravnog odbora pristupilo se formiranju projektnih timova za izradu preporuka i uputa za 
projektiranje i stručni nadzor. Cilj je bio pripremiti sudionicima u gradnji elektrotehničke struke 
koncizno na jednom mjestu norme i tehničke propise, te posebno značajan broj primjera iz prakse 
najčešće naručivanih projekata. 
 
Konstituirano je osam projektnih timova sa moderatorima, voditeljima timova, izrađivačima 
prijedloga i tvrtkama partnerima iz pojedinih oblasti. 
Definirani su veoma ambiciozni rokovi izrade. Nadamo se da ćemo kompletan posao završiti do 
sredine 2016.godine. Također ćemo angažirati najeminentnije stručnjake iz svih oblasti za recenzije 
preporuka i uputa. Tu posebno mislimo na profesore sa naših fakulteta i stručnjake iz velikih sustava 
(HEP, HOPS, KONČAR). 
 
Projektni timovi su: 
 
1. Niskonaponske mreže i instalacije                                  
2. Elektroenergetika (srednji i visoki napon, proizvodnja i prijenos el.energije)                            
3. Zaštita od djelovanja munje na građevine                  
4. Rasvjeta (unutarnja i vanjska)                                                     
5. Elektroničke komunikacijske mreže i infrastruktura (EKMI) 
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6. Tehnička zaštita i protueksplozijska zaštita                             
7. Racionalna uporaba energije i obnovljivi izvori energije, te       
8. Stručni nadzor                                                                          
 
U 2015.godini su finalizirane preporuke i upute za niskonaponske mreže i instalacije, zaštita od 
djelovanja munja na građevine i protueksplozijska zaštita.  
Posebno je značajno naglasiti da su se u izradu preporuka i uputa uključile tvrtke s kojima imamo 
dobru suradnju. Suradnja se ogleda kroz ustupanje podataka iz njihovih baza (tekstova, tehničkih 
podataka, foto dokumentacije). Također je predviđeno da se dio prostora u preporukama i uputama 
ustupi tvrtkama partnerima za njihovu reklamu. 
U tijeku su pregovori sa zainteresiranim tvrtkama oko otkupa određenog broja preporuka i uputa za 
njihove partnere. Na taj način bismo i komercijalizirali planirane projekte.  
 

 
PODRUČNI ODBORI 

 

IZVJEŠĆE O RADU 
PODRUČNOG ODBORA ZAGREB 

 

Članovi Vijeća PO Zagreb od 23.05.2014. 

 

1. Željka Anušić, predsjednica VPO Zagreb 
2. Darko Babić 
3. Mario Karin * 
4. Miroslav Krepela 
5. Dragan Orlović 
6. Mirko Pupić * 
7. Željko Radošević * 
8. Velimir Ravlić 
9. Marko Sikirica 
10. Borislav Stojčević 
11. Boris Vranešević * 

(* članovi Upravnog odbora HKIE) 

 

Sastanci VPO Zagreb 

 

Do kraja studenog 2015.g. Vijeće PO Zagreb je održalo ukupno tri sastanka. 

 

Sastanak 24.2.2015.g. 

 

Prvi sastanak je održan 24.2.2015.g. u Zagrebu kojem su, uz šest članova Vijeća, prisustvovali 

predsjednik HKIE g. Željko Matić i glavna tajnica gđa. Amela Čizmar. 

Predsjednik je informirao članove o aktualnostima u HKIE (planirano preuređenje prostora Komore, 

izrada uputa za projektiranje, pripreme za 8. Dane inženjera elektrotehnike i dr.). 

Na sastanku su odabrana dva stručna predavanja (ukupnog trajanja četiri sata) koja će se održati u 

sklopu Zbora PO Zagreb, te jedno predavanje u trajanju od šest sati iz Programa stručnog 

usavršavanja. 

Najavljen je 6. Zagrebački energetski tjedan na kojem HKIE već tradicionalno sudjeluje. 
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Osim navedenog, na sastanku je g. Křepela predložio ponovno pokretanje pitanja Cjenika, te da se 

inicira izmjena Pravilnika o obaveznom sadržaju i opremanju projekata građevina (NN 64/14) glede 

propisanih dimenzija sastavnice. Također je upozorio na neke stare norme u važećim pravilnicima. 

 
Sastanak 25.5.2015.g. 
 
Drugi sastanak je održan 25.5.2015.g. u Zagrebu. Prisutno je bilo šest članova Vijeća i glavna 
tajnica HKIE. 
Razgovarano je o stučnom usavršavanju (realizirano/planirano, odaziv članova, odabir teme za 
Okrugli stol...), očekivanim datumima stupanja na snagu novih zakona čija je konačna verzija 
poslana u Sabor, o uputama za projektiranje i dr. 
Raspravljalo se o radu nakon umirovljenja i zadržavanju pečata temeljem pristiglog upita jednog 
člana. 
 
Sastanak 24.11.2015.g. 

 

Dana 24.11.2015.g. u Zagrebu je održan treći sastanak kojem je prisustvovalo šest članova Vijeća i 

glavna tajnica gđa. Amela Čizmar. 

Glavna tajnica je informirala prisutne o planiranim aktivnostima i obavezama HKIE, te promjenama 

vezanim uz novi Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i prostornom 

uređenju (NN 78/15), o čemu su članovi raspravljali tijekom sastanka. 

 
Zbor PO Zagreb 
 
Zbor Područnog odbora Zagreb, kojem je prisustvovalo 34 člana Komore, održan je 16.04.2015.g. u 
Zagrebu sa slijedećim dnevnim redom: 

1. Izvješće o radu Vijeća PO zagreb u 2014.g. 
2. Aktualnosti u HKIE 
3. Razno 

 
U skopu Zbora održana su dva stručna predavanja u ukupnom trajanju od četiri sata (4 boda): 

- Olga Štajdohar-Pađen, „Kako napisati poglavlje Kontrola kvalitete u projektima“ 
- Lučijano Raspor, „Iskustva energetskog certificiranja – prilagodba propisima i javnim 

natječajima energetske učinkovitosti“ 
 
6. Zagrebački energetski tjedan 
 
Od 11. do 16. svibnja 2015.g. u Zagrebu je tradicionalno održan 6. Zagrebački energetski tjedan na 
kojem je HKIE četvrti put nastupila zajedno s HKIS s ukupno jedanaest stručnih predavanja 12. 
svibnja 2015.g. u Starogradskoj vijećnici. Predavanjima je bio prisutan veliki broj posjetitelja. 
 
Naša komora se predstavila sa slijedećim predavanjima: 
 

- Prof. Tomislav Tomiša, „Pametna kuća u lokalnom okruženju“ 
 

- Olga Štajdohar-Pađen, „Kako napisati poglavlje Kontrola kvalitete u projektima“ 
 
 
        Željka Anušić, dipl.ing.el. 
        Predsjednica VPO Zagreb 
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IZVJEŠĆE O RADU 
PODRUČNOG ODBORA SPLIT 

 
Članovi Vijeća PO Split su: 

 
1. mr.sc. ZDRAVKO BAŠIĆ, dipl.ing.el.; Kaštel Gomilica - predsjednik PO Split 
2. LUCIANO ĆUSTIĆ, dipl.ing.el.; Zadar 
3. ANTE KRALJEVIĆ, dipl.ing.el.: Split 
4. ĐANI MILINA, dipl.ing.el.; Dubrovnik 
5. DAMIR TUDIĆ, ing.el.; Šibenik-Brodarica 
6. ŽIVKO RADOVIĆ, dipl.ing.el.; Zadar – član po funkciji 
7. NATKO VUČKOVIĆ, dipl.ing.el.; Sinj – član po funkciji 

 
Tijekom 2015. godine Vijece područnog odbora Split, provelo je slijedece aktivnosti: 
 
a) Organizacija strucnih predavanja 
 
- Split, 22. svibnja 2015.: "Pametna kuća u lokalnom okruženju", predavač gosp. prof.dr.sc. 
Tomislav Tomiša i "Kako napisati poglavlje osiguranje kvalitete u projektima", predavač gđa. 
Olga Štajdohar Paden dip.ing.el. 
- Zadar 30. lipnja 2015.: "Sustav nosača kabela i sustav podnih instalacija", predavac gosp. 
Siniša Novak, dipl.ing.el. 
- Dubrovnik 01. srpnja 2015.: "Sustav nosača kabela i sustav podnih instalacija", predavač 
gosp. Siniša Novak, dipl.ing.el. 
- Split 04. prosinca 2015.: "Sustav nosaca kabela i sustav podnih instalacija", predavac gosp. 
Siniša Novak, dipl.ing.el. 
 
b) Sjednice Vijeca podrucnog odbora Split 
 

- Kaštel Kambelovac, 26. studeni 2014. 04/2014 sjednica Vijeća 
- Kaštel Kambelovac, 02. travnja 2015. 01/2015 sjednica Vijeća 
- Kaštel Kambelovac, 30. listopada 2015. 02/2015 sjednica Vijeća 
- Split, 04. prosinca 2015. 03/2015 sjednica Vijeća 
 
c) Zbor vijeca podrucnog odbora Split 
 

- Split, 22. svibnja 2015. 01/2015 Zbor područnog odbora Split - tekuća problematika 
 
d) Sjednica Vijeća Komore 
 
- Zagreb, 10. veljace 2015.: Vijeće Komore. 
- Zagreb, 27. studeni 2015.: Vijeće Komore 
 
e) Skupština HKIE 
 

- Zagreb, 24. travnja 2015.: IV Skupština HKIE 
- Zagreb, 17. prosinca 2015.: V Skupština HKIE 
 
f) Ostalo 
 

VPO Split je aktivno sudjelovalo u davanju primjedba/sugestija na nacrte prijedloga: 
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- Zakona o komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i prostornom uređenju, 
- Zakona o poslovima i djelatnostima prostornog uredenja i gradnje, 
- Statuta Hrvatske komore inženjera elektrotehnike. 
 
Zahvaljujemo se svim članovima PO Split na doprinosu u radu Komore i promicanju elektrotehničke 
struke.  
 
        Mr.sc.Zdravko Bašić, dipl.ing.el. 
        Predsjednik VPO Split 

 

 
IZVJEŠĆE O RADU 

PODRUČNOG ODBORA RIJEKA 
 
PO Rijeka svoje redovne sastanke održava jednom kvartalno a po potrebi i češće ovisno o 
aktualnim događanjima u HKIE kada o pojedinim novim aktima treba dati svoj stav. Svi članovi 
odbora dobro su informirani o svim aktualnim zbivanjima u komoru jer tim više što je i sam 
predsjednik HKIE gosp. Željko Matić naš član. 
U proteklom razdoblju u sklopu PO dosta su se analizirala dva nova zakona - ZAKONA O 
POSLOVIMA I DJELATNOSTIMA U PROSTORNOM UREĐENJU I GRADNJI te o prijedlogu novog 
nacrta ZAKONA O KOMORI ARHITEKATA I KOMORAMA INŽENJERA U GRADITELJSTVU I 
PROSTORNOM UREĐENJU . Na navedene zakone neki od članova dali su i svoje sugestije koje 
su prosljeđene nadležnom ministarstvu . 
 
Članovi PO Rijeka na svojim sastancima raspravljali su još i o DANU INŽENJERA REPUBLIKE 
HRVATSKE koji je održan u veljači kao i o FEANI iskaznicama koje su bitne zbog nastupa naših 
inženjera na svjetskom tržištu. 
 
Područni odbor Rijeka HKIE, odnosno Vijeće Područnog odbora Rijeka u 2015.godini imalo je 
slijedeće aktivnosti: 
 

 Tijekom mjeseca svibnja na tehničkom fakultetu u Rijeci  održan  je i zbor  PO Rijeka. U 

sklopu zbora održano je i stručno predavanje  GEODEZIJA I PROSTORNI INFORMACISKI 

SUSTAVI U PRAKSI OVLAŠTENOG INŽENJERA ELEKTROTEHNIKE – predavač MIRKO 

HUSAK . Zbog aktualnosti teme predavanje je bilo vrlo dobro posječeno . 

 Tijekom mjeseca rujna više od 50 % upisanih ovlaštenih inženjer s područja PO Rijeka 

sudjelovalo je na 8 DANIMA  INŽENJERA ELEKTROTEHNIKE U ZADRU. Predsjedništvo 

PO posebno veseli činjenica da su Članovi PO Rijeka taj skup prepoznali kao središnji i 

jedan od najznačajnijih skupova u elektrotehničkoj struci  u našoj zemlji. 

 Početkom mjeseca studenog održan je sastanak PO Rijeka u Karlovcu . Između ostalog 

članovi PO   upoznati su s aktivnostima koje komoru očekuju u narednom periodu a vezano 

za provedbu Zakona o komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i 

prostornom uređenju (Narodne novine broj 78/15.) koji je stupio na snagu 25.srpnja 

2015. godine; Zakon o poslovima i djelatnostima prostornog uređenja i gradnje 

(Narodne novine broj 78/15.) koji je stupio na snagu 25.srpnja 2015. godine, te Zakon o 

reguliranim profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija (Narodne 

novine broj 82/15.) koji je stupio na snagu 01.kolovoza 2015. godine.  
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 Naglašeno je da je prioritetno usvojiti novi statut kao osnovni dokument , a nakon toga 

slijedilo bi donošenje ostalih akata . Članovi su nakon rasprave zaključili da se  očekuje da 

će se novi statut potvrditi na  Sjednica Skupštine Komore koja će se održati 17. prosinca 

2015. Godine. Nakon toga uslijedilo bi donošenje svih ostalih akata . Na sastanku smo  

raspravljali  i o proširenju djelatnosti komore te koje su aktivnosti potrebne za realizaciju 

novih zakonskih zaduženja prije svega kako dogovoriti uvjete za profesionalno osiguranje za 

ovlaštene voditelje građenja, ovlaštene voditelje radova i strane ovlaštene osobe. Prema 

pravilniku o mirenju i i listi izmiritelja jednoglasno je donesen prijedlog da s područja PO 

Rijeka kandidati budu Boris Brozović, dipl.ing.el., Vinko Vundać, dipl.ing.el. i MIljan 

Lemić mag.ing.el. 

 Početkom studenog organiziran je i stručni posjet novoizgrađenoj maloj hidro elektrani Ilovac 

na rijeci Kupi u neposrednoj blizini grada Ozlja koji se diči i jednom od najstarijih HE  u 

Hrvatskoj izgrađenoj davne 1908. Gospodin Jurčević, predstavnik investitora Tekoneta, 

upoznao je prisutne članove s karakteristikama MHE te s svim problemima s kojima se 

investitor suočio tijekom izgradnje. 

        Mr.sc.Boris Ožanić, dipl.ing.el. 
        Predsjednik VPO Rijeka 

 
 

IZVJEŠĆE O RADU 
PODRUČNOG ODBORA OSIJEK 

 
Područni odbor Osijek je kao jedan od 5 Područnih odbora HKIE pružao podršku članovima HKIE 
na regionalnoj razini te vršio približavanje rada Komore svim članovima HKIE na svom području.  
Vijeće područnog odbora Osijek (VPO Osijek) je u protekloj, 2015 godini i dalje nastavilo održavati 
neformalne skupove svih članova HKIE na mjesečnoj razini. Na ovim sastancima dolazi do 
interakcije i saznanja o potrebama članova HKIE koje bi im pomogle u radu. Ovi sastanci se 
održavaju u prostoru Elektrotehničkog Fakulteta Osijek. 
Kako je zaživjelo pristup normama HZN-a preko interneta, nestala je potreba za uvidom u printane 
kopije normi koje se nalaze u prostoru VPO Osijek na ETF-u Osijek. Potrebno je oživjeti ideju o 
stvaranju stručne biblioteke s knjigama i stručnim časopisima koje bi ovom prostoru dalo dodatnu 
dimenziju. 
Područni odbor Osijek HKIE i Područni Odbor HKIS su nastavili suradnju i ove godine oko 
organizacije stručnog putovanja svojih članova. Rezultat ovog dogovora je zajednička organizacija 
stručnog putovanja Italiju u proljeće 2015 godine. Svi članovi HKIE koji su izrazili želju da budu na  
ovom stručnom putovanju su mogli ići. Dogovor Područnog odbora Osijek i tijela Komore je bio da 
Komora sufinancira 1/3 svih troškova svakom članu koji putuje što je i učinjeno.  
U 2015 godini je održan Zbor područnog odbora Osijek i to 18.05.2015 godine. Na ovom Zboru je 
raspravljano o novim Zakonima koji su u postupku hitnog donošenja (Zakon o poslovima i 
djelatnostima prostornog uređenja i gradnje, Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u 
graditeljstvu i prostornom uređenju). Članovi Zbora su upoznati s predloženim izmjenama Zakona te  
posljedicama po sve članove HKIE.  
 
Tijekom 2015 godine je održano 3 sjednice Vijeća područnog odbora i to: 
06.04.2015. u Đakovu, 24.11.2015. u Vinkovcima i 04.12.2015 u Slatini.  
Rad članova VPO Osijek je bio najviše elektronskim putem.  
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U 2015 godini se na sjednicama VPO Osijek najviše raspravljalo manjkavim stegovnim aktima 
HKIE, o zakonskim izmjenama, o uputama za projektiranje, o temama za stručno usavršavanje te o 
potrebi bolje kontrole nad radom članova. 
U svijetlu najavljenih zakonskih izmjena koje će drastično promijeniti okvir djelovanja, ovlasti i 
obveze HKIE, potrebno je učiniti napor na izmjeni svih loših pravilnika HKIE koji su po inerciji 
ostavljeni te ih uskladiti s zakonskom praksom RH, prilagoditi potrebama članova i izvršiti zaštitu 
članova HKIE koji savjesno obavljaju svoju djelatnost. 
 
        Damir Miljački, dipl.ing.el. 
        Predsjednik VPO Osijek 
 

IZVJEŠĆE O RADU 
PODRUČNOG ODBORA VARAŽDIN 

 
Područni odbor  Varaždin HKIE, odnosno Vijeće Područnog odbora Varaždin u 2015. godini imalo je 
slijedeće aktivnosti: 
 
-sjednica Vijeća Područnog odbora Varaždin održana je 05.02.2015. godine u  
  Koprivnici na temu „Seminari TSU za Područni odbor Varaždin“ 

 
Član Povjerenstva za TSU Darko Kompari izvjestio je o sastanku na kojem su dogovorena 
predavanja za TSU, a Vijeće se usuglasilo da ZBOR Područnog odbora Varaždin bude održan 
23.04.2015 u Varaždinu. 
 
U sklopu toga bi se održala i predavanja: 
 
-Iskustva energetskog certificiranja-predavač Lučijano Raspor 
-Kako napisati poglavlje Osiguranje kvalitete u projektima-predavač Olga Štajdohar-Pađen 
 
Vijeće se također složilo oko prijedloga da HKIE usvoji strategiju za idućih 5 godina s ciljem 
povećanja broja članova (obuhvaćanjem mjeritelja, izvođača i slično), olakšavanjem pravila za upis 
novih članova i proširenjem javnih ovlasti na polaganje stručnih ispita, a sve u cilju povećanja 
važnosti i utjecaja HKIE u društvu. 
  
-Zbor Područnog odbora Varaždin održan je 23.04.2015. godine u Varaždinu 
  na kojem su dane informacije o aktualnom stanju u HKIE. 

 
Predsjednik Vijeća Područnog odbora Krunoslav Novak podnio je izvješće o radu  
Područnog odbora za 2014. godinu koje je jednoglasno prihvaćeno. 
 
Također je jednoglasno usvojen Plan rada i Financijski plan za 2015. godinu. 
 
Na skupu  su se čuli konstruktivni prijedlozi o ustrojstvu HKIE, cijeni rada članova i nadzora nad 
radom članova pomoću e-dozvola, problem nelojalne konkurencije umirovljenika, integraciju 
„izvođača radova“ u HKIE, a većina diskutanata je zaključila da se H.K.I.E. savjetovanje d.o.o. treba 
bolje iskoristiti u reklamiranju te javnom objavljivanju dijela Pravilnika o standardu usluga HKIE koji 
govori o cijenama usluga. 
 
Zaključak je bio da ovakvi skupovi s otvorenim raspravama o pitanjima koje interesiraju članove 
HKIE trebaju biti što češći, a elektroinženjeri se u društvu trebaju izboriti za bolji položaj, jer su kao 
struka jako važni, odnosno najvažniji, ako se pogleda važnost elektrotehnike općenito u 
gospodarstvu RH. 
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Nakon Zbora Područnog odbora Varaždin održana su stručna predavanja: 
 
-„Kako napisati poglavlje Kontrola kvalitete u projektima“-Olga Štajdohar Pađen 
-„Iskustva energetskog certificiranja-prilagodba propisima i javnim natječajima   
   energetske učinkovitosti“-Lučijano Raspor. 

 
-sjednica Vijeća Područnog odbora Varaždin održana 28.10.2015. godine u  
Varaždinu na temu „Usklađivanje akata HKIE“ 
 
Zbog izmjena zakona koji koje su stupile na snagu, obaveza je HKIE da do održavanja Skupštine 
HKIE u prosincu treba napraviti izmjene u Statutu HKIE , a do travnja 2016. godine treba uskladiti i 
sve ostale akte HKIE zbog upisa novih članova HKIE (izvođači radova).  
 
Redoviti izbori u HKIE su predviđeni za 2 godine. 
 
Vijeće se usuglasilo da bi HKIE trebala donijeti strategiju za TSU kao i Pravilnik za TSU, a u 
provedbu TSU bi aktivnije trebalo uključiti tvrtku H.K.I.E. savjetovanje d.o.o. sa iskusnom osobom na 
čelu koja bi se posvetila samo toj zadaći. 
 
Predviđeno je održati barem jedno stručno predavanje u sklopu održavanja Zbora Područnog 
odbora Varaždin u proljeće 2016. 
 
Članovi Vijeća su informirani o Inicijativi za pokroviteljstvo nad DIE 2016 od strane EU Parlamenta, 
kao i da se razmatra promjena lokacije za DIE 2016. 
 

ZAKLJUČAK 
 

Sredinom 2015. godine stupili su na snagu novi zakoni: Zakon o poslovima i djelatnostima 
prostornog uređenja i gradnje i Zakon o komori arhitekata i komorama inženjera u graditeljstvu i 
prostornom uređenju. 
 
Novi zakoni su donijeli jedan značajan napredak u odnosu na stanje koje smo imali do sada. To se 
posebno odnosi na objedinjavanje i organiziranje cjelokupne naše struke u Hrvatsku komoru 
inženjera elektrotehnike. Sada će se u komoru upisivati, osim projektanata i nadzornih inženjera, i 
voditelji projekata, voditelji građenja i voditelji radova. Pred komorom su novi izazovi, a to se 
posebno odnosi na realizaciju cjeloživotnog stručnog usavršavanja za kompletnu struku 
(projektante, nadzorne inženjere, voditelje građenja i voditelje radova). Veliki problem je ranije bio 
što prvostupnici u prošlom periodu nisu bili u mogućnosti obavljati poslove voditelja građenja i 
voditelja radova. Novim zakonom će upisom u komoru imati mogućnost dobivanja ovlaštenja za 
ovlaštene voditelje građenja i voditelje radova prema posebnom zakonu.  
 
Novim zakonom su i značajno ublaženi uvjeti upisa u komoru obzirom da je ukinut obvezujući 
vježbenički staž. Očekujemo znatan broj novih članova, obzirom da će se upisivati i izvođači (visoka, 
i viša stručna sprema), a tehničari sa stručnim ispitom će biti za sada samo u evidenciji Komore. 
 
Nakon položenog stručnog ispita, koji i dalje ustaje u nadležnosti Ministarstva, svi sudionici u gradnji 
nastavljaju upotpunjavati i usavršavati svoje znanje na način kontinuiranog praćenja razvoja struke 
te stjecanja novih znanja i vještina.   
 
Velika novost je to da će komora uspostaviti, organizirati i provoditi stručne seminare za temeljna i 
napredna (specijalizirana) znanja i za voditelje građenja i voditelje radova. Ubuduće su voditelji 
građenja i voditelji radova dužni osigurati se od profesionalne odgovornosti i štete nanesene trećim 
licima, kao i projektanti i nadzorni inženjeri.    
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Veliki napredak za struku napravit ćemo izradom preporuka i uputa za projektiranje i stručni nadzor 
iz različitih područja struke. To su materijali koji će se dopunjavati svake godine kako bi se 
kontinuirano pratila kretanja u struci kroz promjenu normi, zakona i propisa u elektrotehničkoj struci.   
 
A ono što je veoma važno je nastavak dobre suradnje sa Hrvatskim zavodom za norme. Temeljem 
ranije potpisanog sporazuma Komora je i ove godine ugovorila dostupnost hrvatskih normativnih 
dokumenata putem Repozitorija hrvatskih norma.  
 
Najznačajniji događaj u proteklom razdoblju je bio stručni skup 8.Dani inženjera elektrotehnike koji je 
održan u Zadru krajem rujna 2015.godine. Stručnom skupu prisustvovalo je oko 400 sudionika iz 
zemlje i inozemstva. Nakon uspješno održanih   8. DIE započeli smo pripreme za 9. Dane inženjera 
elektrotehnike koji će se održati u hotelu PARK PLAZA HISTRIA u Puli od 29.rujna do 01.listopada 
2016.godine. 
 
Pred nama su novi izazovi. U kratkom roku moramo normativno i organizacijski uskladiti rad  
komore sa novim zakonima. Čeka nas izuzetno veliki posao. Cilj je većinu poslova u komori 
profesionalizirati što će neminovno izazvati izradu nove sistematizacije radnih mjesta. 

    

Pozivam sve članove naše komore da se uključe u rad i svojim znanjem i sugestijama pomognu 
svim našim kolegama u Upravnom odboru, povjerenstvima, područnim odborima i ostalim tijelima 
HKIE-a.  

 
 

Zagreb, 07.04.2016. godine     Predsjednik HKIE: 
 

       Željko Matić, dipl.ing.el.  
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